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Sag nr. 124 Ansøgning om anlægsbevillinger

Journal nr.:

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001

Lovgrundlag: -

Sagsfremstilling: Der er i investeringsoversigten afsat rådighedsbeløb på:

Kr. 200.000 til renovering af tandretningsklinikken.

Kr. 80.000 til renovering af legestuens lokaler i FIOMA- 
bygningen.

Kr. 500.000 til renovering af legepladser, 
daginstitutionsområdet.

Arbejderne ønskes igangsat pr. 1. august 2001 og derfor 
anmodes om frigivelse af rådighedsbeløbene.

Bevilling: Rådighedsbeløbene er afsat i investeringsoversigten.

Økonomi og personale- -

mæssige konsekvenser:

Bilag: -

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
anbefale overfor Økonomiudvalget, at der gives 
anlægsbevillinger på:

Kr. 200.000 til renovering af tandretningsklinikken.

Kr. 80.000 til renovering af legestuens lokaler i FIOMA- 
bygningen.

Kr. 500.000 til renovering af legepladser, 
daginstitutionsområdet.

I alt kr. 780.000 finansieret af de afsatte rådighedsbeløb.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001:
Indstillingen godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
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Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 125 Regler for tobaksrygning i skoler og institutioner

Journal nr.: 16.06.06.P21-1900, institutioner 

17.00.01.P21-1899, skoler 

87.20.P21-1902, røgfrie miljøer

Sag fra: Borgmesterkontoret

Lovgrundlag: Lov om ændring af lov om røgfri miljøer i offentlige lokaler, 
transportmidler og lignende, Lov nr. 1313 af 20. december 
2000.

Sagsfremstilling: Med virkning fra 1. august 2001 indføres der nye regler for 
tobaksrygning i folkeskolen, ungdomsskolen, fritidsordninger 
samt kommunale dag- og klubtilbud, døgninstitutioner og 
lignende institutioner for børn og unge.

I følge loven er rygning ikke tilladt i institutioner hvor 
hovedparten af børnene er under 15 år. Personale, forældre 
og andre voksne kan dog gives tilladelse til at ryge i lokaler 
hvor andre ikke ufrivilligt udsættes for passiv rygning, og som 
ikke bliver benyttet af børnene.

I institutioner hvor hovedparten af børnene er 15 år eller 
derover, kan der gives tilladelse til rygning, når det samtidig 
sikres at ingen ufrivilligt udsættes for passiv rygning.

Byrådet er forpligtet til at sikre at loven efterleves, men har 
mulighed for at overlade beslutningen til administrationen 
eller de institutioner der er omfattet af loven.

Delegeres kompetencen, kan Byrådet pålægge hver enkelt 
institution inden for en given frist skriftligt at meddele, hvilke 
regler om tobaksrygning der er fastsat.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Sundhedsministeriets vejledning om forbud mod rygning i 
dag- og klubtilbud, fritidsklubber samt døgninstitutioner m.v. 
for børn og unge, af juli 2001.

Bilaget ligger i sagsmappen.
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Indstilling: Borgmesterkontoret anbefaler

1. at kompetencen til fastlæggelse af lokale regler for 
rygning delegeres til de enkelte institutioners 
bestyrelser

2. at bestyrelserne senest 31. december 2001 meddeler 
Byrådet hvilke regler der er fastsat.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 6. august 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 126 Byggemodning Slåenbjerghuse - bevillingsansøgning 
kloak

Journal nr.: 06.01.03.G01/3819

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lovbekendtgørelse om betalingsregler for spildevandsanlæg 
nr. 923 af 5. december 1997.

Sagsfremstilling: Slåenbjerghuse er ved at være udbygget med 61 
ejendomme. Kuben Byg A/S er bygherre. Overdragelse af 
kloakken til Frederikssund Kommunes Spildevandsforsyning 
forventes at være afsluttet i sommeren 2001.

Ved overtagelsen betaler Kloakforsyningen for anlægget.

Kloakken omfatter hovedkloakledninger og brønde for 
spildevand med diverse stik samt hovedledninger for 
vejafvanding.

Opkrævningen fra Kuben Byg A/S er på kr. 2.428.470.

Bevilling: Der er på den reviderede investeringsoversigt i 2001 afsat et 
rådighedsbeløb på kr. 2.500.000 til udgifter.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Udgifter:

Anlægsbevilling 4/5 1999 
Anlægsbevilling 29/6 1999

Anlægsbevilling 1999 
Forbrug i 1999

Rest af anlægsbevilling = overskud 
Forventede udgifter ifølge ovenstående 
Tillæg til anlægsbevilling ( 2.428.470- 
164.740)
Anlægsbevilling i alt (461.000+2.263.730)

100.000
361.000
461.000

296.260

164.740
2.428.470
2.263.730
2.724.730
2.724.730
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Skønnet forbrug i alt (296.260+2.428.470) -1.156.682

Indtægt fra 61 boliger å kr. 18.962 ( 60% af 
tilslutningsbidrag i 2000)

Bilag:

Indstilling: Forvaltningen anbefaler:

Udgifter:

• At der ydes tillæg til anlægsbevilling til udgifter på kr. 
2.263.730 finansieret over det på den reviderede 
investeringsoversigt for 2001 afsatte rådighedsbeløb på 
kr. 2.500.000

Indtægter:

• At der ydes en anlægsbevilling til indtægter på kr. 
1.156.680. Indtægten, der var budgetlagt i år 2000 med 
kr. 1.150.000, er oppebåret i år 2000, men der er ikke 
givet anlægsbevilling.

Kassebeholdning:

Beslutninger:

• At mindreudgiften, der i år 2001 andrager kr. 71.530 
(forskellen mellem rådighedsbeløb på kr. 2.500.000 og 
forventet udgift på kr. 2.428.470) tilføres 
kassebeholdningen.
Det bemærkes, at overskud i 1999 på kr. 164.740 ikke 
er overført mellem årene.
Det betyder, at beløbet automatisk er tilført 
kassebeholdningen i forbindelse med 
regnskabsafslutningen for 1999.

Teknisk Udvalg, den 6. august 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 127 Revisionsberetning nr. 152. Revision af regnskabet for J. 
F. Willumsens Museum for året 2000

Journal nr.: 00.01.K01-472.

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om Kommunernes Styrelse § 42.
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Sagsfremstilling: Kommunernes Revision fremsender beretning nr. 152 
vedrørende revisionen af regnskabet for J. F. Willumsens 
Museum for året 2000. Delberetning for regnskabsåret 2000.

Revisionen er afsluttet den 20. juni 2001.

Det er under revisionen af regnskabet efterprøvet, om 
museet drives i overensstemmelse med bestemmelserne i 
museets vedtægter.

Det er desuden påset, at regnskabet er aflagt i 
overensstemmelse med "Budget- og regnskabssystem for 
statsstøttede museer under museumsloven".

Under den løbende revision er det efterprøvet, om de 
fastlagte forretningsgange inden for kasse- og 
regnskabsområdet er hensigtsmæssige og betryggende i 
kontrolmæssig henseende.

I årets løb er der foretaget uanmeldt kasseeftersyn på 
museet den 7. december 2000.

I tilslutning til det foretagne kasseeftersyn er der foretaget 
den i revisionsinstruksens §§ 9-11 foreskrevne 
samlingsrevision.

Den årlige budget- og regnskabsindberetning til Statens 
Museumsnævn er revideret og påtegnet den 20. juni 2001.

Den udførte revision har ikke givet anledning til 
bemærkninger.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Beretning nr. 152.

Indstilling: Økonomisk Afdeling anbefaler, at Økonomiudvalg og Byråd 
tager beretningen til efterretning.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 6. august 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 128 Forslag til spildevandsplan 2002 -  2009

Journal nr.: 060125G01

Sag fra: Teknisk Udvalg
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Lovgrundlag: Miljøbeskyttelsesloven, kapitel 3 og 4 samt bekendtgørelse 
om spildevandstilladelser mv. efter miljøbeskyttelseslovens 
kapitel 3 og 4.

Sagsfremstilling: Teknisk Udvalg har i efteråret 1999 besluttet at få revideret 
den eksisterende spildevandsplan, der er ca. 20 år gammel.

Der foreligger nu et "Forslag til spildevandsplan 2002 -  
2009" for Frederikssund Kommune, der efter Byrådets 
godkendelse udsendes i offentligt høring i 8 uger, hvor 
offentligheden har adgang til at kommentere det fremlagte 
forslag over for Byrådet.

Spildevandsplanen må ikke stride imod regionplanen.

Tidsplanen for de anførte projekter i investeringsoversigten 
er bindende for Byrådet og kan kun ændres gennem en 
revision af spildevandsplanen.

Kommunalbestyrelsens vedtagelse afen spildevandsplan 
kan ikke påklages til anden administrativ myndighed.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: Tekstbilag: Tekstdel af "Forslag til spildevandsplan". 

Kortbilag 0: Oversigtskort

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller,

at Teknisk Udvalg godkender "Forslag til spildevandsplan 
2002-2009" og videresender denne til Økonomiudvalg og 
Byråd med anbefaling. Efter godkendelse i Byrådet 
offentliggøres "Forslag til spildevandsplan 2002 - 2009" og 
udsendes i offentligt høring i 8 uger.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 6. august 2001:
Forslaget anbefales, dog således at tidsplan for forbedret 
rensning i det åbne land (8.4) udskydes i 2 år.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 129 Flytning af Naturbørnehaven til Stenhøjgård

Journal nr.: 82.00
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Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: Byrådet har den 27. juni vedtaget at opsige lejemålet på 
Naturbørnehaven, LI. Blødevej 8 C med virkning fra 1. januar 
2002.

Børn- og Ungeudvalget vedtog på sidste møde at 
Naturbørnehaven skulle flytte til selvstændige lokaler på 
Stenhøjgård. Der etableres en pavillon på 150 m2 til 20 BHE 
finansieret over huslejen fra lejemålet på LI. Blødevej.

Økonomiudvalget har på møde den 26. juni bedt 
forvaltningen om at forelægge økonomiske beregninger på 
samtlige anlægsudgifter i forbindelse med opførelse af en 
pavillon på Stenhøjgård.

Nedlæggelse af Naturbørnehaven betyder en årlig 
mindreudgift på kr. 1.206.650 i 2002, mindreudgiften tilgår 
kassen jfr. beslutningen i Byrådet den 27. juni.

Driftsudgifter på en pavillon på 150 m2 til 20 BHE på 
Stenhøjgård medfører en udgift på kr. 840.000 årligt.

Etablering af en pavillon på 150 m2 incl. anlægsudgifter, 
byggeudgifter, tilslutningsafgifter m.m. medfører en samlet 
anlægsudgift på kr. 2.123.500.

Anlægsudgiften på kr. 2.123.500 foreslås finansieret dels ved 
kr. 500.000 af forvaltningens bygningsvedligeholdelseskonto i 
2001, og dels en tillægsbevilling.

Forvaltningen har budgetteret kr. 500.000 i 2001 til 
renovering af skolekøkken på Oppe Sundby skole. Denne 
renovering udskydes til 2002 ved den foreslåede 
medfinansiering.

Bevilling: Anlægsbevilling på kr. 2.123.500

Anlægsbevillingen finansieres dels ved en tillægsbevilling på 
kr. 1.623.500 og dels med kr. 500.000 af forvaltningens 
bygningsvedligeholdelse.

2001 2002 2003

Anlægsbevilling 2.123.500

Driftsudgift ny 
Naturbh.

840.000 840.000

Tilskud
bygningsvedlig.

-500.000
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I alt__________ | 1.623.5001 840.0001| 840.000

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Tilbud på opførelse af pavillon på 153 m2

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
anbefale Økonomiudvalget, at bevilge en anlægsbevilling på 
kr. 2.123.500 til opførelse af en pavillon på 153 m2 til 
Naturbørnehaven på Stenhøjgård samt en tillægsbevilling på 
kr. 1.623.500 i 2002 og at der indarbejdes en driftsudgift på 
kr. 840.000 i budget 2002 og overslagsårene til drift af ny 
Naturbørnehave

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001:
Indstillingen tiltrådt.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 130 Vedtagelse af nye vejnavne for dele af Jenriksvej

Journal nr.: 05.01.01.G01/4393-sl

Sag fra: Teknisk Forvaltning

Lovgrundlag: Lov om offentlige veje § 109.

Sagsfremstilling: På Teknisk Udvalgs møde 2. april 2001 blev forslaget om 
vejnavneændring for dele af Jenriksvej anbefalet, men at der 
forinden skulle foretages naboorientering og eventuel fornyet 
udvalgsbehandling inden fremsendelse til Byrådet.

Forslag der har været til nabohøring:

Jenriksvej 2 med indkørsel fra Færgevej ændrer ikke navn.

J. F. Willumsens Museum og ejendommene 3A-D og 5 med 
indkørsel fra J.F. Willumsens Vej får adresse hertil med 
numrene 2 - 1 2 .

Del af Jenriksvej (nr. 6, 7 og 9) nord for J.F. Willumsens Vej, 
ændres til Pilehaven 1 - 3.

Der er indkommet 1 mundtlig og 3 skriftlige besvarelser på 
nabohøringen.

Den ene er en indsigelse fra Flenning Andersen, Jenriksvej 
5, der har meget svært ved at acceptere en navneændring.
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Øvrige svar fra Børnehaven Pilehaven, J.F. Willumsens 
Museum og Orla Larndal er positive overfor ændringen.

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Kopi af besvarelser ligger i sagen.

Indstilling: Teknisk forvaltning indstiller,

At forslaget anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 11. juni 2001:
Udvalget anbefaler, at del af Jenriksvej 6, 7 og 9 ændres til 
Pilehaven 1-3. Navneændring på den sydlige del af 
Jenriksvej anbefales ikke.

Økonomiudvalgets møde den 18. juni 2001:
Udsættes.

Økonomiudvalgets møde den 6. august 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 131 Skattesamarbejde

Journal nr.: 25.00.00. A06

Sag fra: Borgmesteren

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: Deltagerkreds: Frederikssund, Jægerspris, Slangerup og 
Ølstykke kommuner.

Ikrafttrædelsestidspunkt: 1. juli 2002.

Placering: Rådhuset i Frederikssund.

Formål: At etablere en fælles skatteadministration med 
henblik på

- at opnå et attraktivt og stærkt fagligt miljø

- at opnå effektiv udnyttelse af ressourcerne

- at kunne tiltrække og fastholde medarbejdere

- at mindske sårbarhed ved sygdom, barselsorlov, vakancer 
m.v.
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- at sikre fortsat bæredygtighed i opgaveløsningen

- at sikre serviceforbedringer

- at tilvejebringe grundlaget for opnåelse af stordriftsfordel

- at fastholde opgaven kommunalt/ lokalt.

Se også vedlagte nyhedsbrev juni 2001 SKATsamarbejde fra 
KommuneData.

Organisering: Opgaven organiseres som en afdeling i 
Skatte- og Opkrævningsforvaltningen.

Ledelse: Der oprettes en stilling som skattechef 
(ligningsansvarlig) med reference til forvaltningschefen.

Normering: Ved opstart pr. 1/7 2002 fastsættes 
normeringen til 39,832 fuldtidsstillinger svarende til den 
samlede normering i de fire kommuner. Senest pr. 1/1 2005 
skal normeringen være nedbragt til 38,00 fuldtidsstillinger, 
som svarer til nøgletalsberegning for landsgennemsnittet fra 
Kommunernes Landsforening.

Koordinationsudvalg: Der nedsættes et 
koordinationsudvalg bestående af de deltagende kommunes 
borgmestre. Se bilag 1.

Økonomi: Udgifterne til driften af samarbejdet fordeles 
mellem de deltagende kommuner efter vægtet mandtal, se 
bilag 2 a og b.

Niveau for ligningsopgaven: Opfyldelse af Ligningsrådets 
udmeldte måltal samt de af byrådene udmeldte måltal for 
skatteydergrupper, hvor Ligningsrådet ikke udmelder måltal.

Tilkøbsmuligheder: Se vedlagte bilag 3

Fælles Skatteankenævn:

Deltagerkreds: Frederikssund, Slangerup og Ølstykke 
kommuner.

Formål: At etablere en fælles skatteankenævn med henblik 
på

- at sikre størst mulig kvalitet i klagebehandlingen (flere 
sager - større erfaring)

- at sikre ensartethed i klagebehandlingen af sager der er 
afgjort i den fælles skatteenhed

- mulighed for nedbringelse af omkostninger pr. klagesag.
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Sammensætning: Kommunerne skal beslutte hvor mange 
medlemmer nævnet skal bestå af. Fordelingen af 
medlemmer mellem de berørte kommuner sker i forhold til 
indbyggertal.

Ved 7 medlemmer vil fordelingen blive således:

Frederikssund 3 medlemmer, Ølstykke 3 medlemmer og 
Slangerup 1 medlem.

Ved 9 medlemmer vil fordelingen blive således:

Frederikssund 4 medlemmer, Ølstykke 3 medlemmer og 
Slangerup 2 medlemmer.

Økonomi: Den økonomiske beregning i bilag 2 b er foretaget 
med udgangspunkt i et fællesskatteankenævn med 9 
medlemmer.

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

I perioden fra 1.7.2002 til 1.1.2005 vil den årlige kommunale 
ekstraudgift andrage ca. 1.275.000 kr., derefter vil 
ekstraudgifterne blive nedbragt til ca. 1.000.000 kr. årligt.

Bilag: 1. Kommissorium for skattesamarbejdets 
koordinationsudvalg.

2a. Anslåede ekstra driftsudgifter.

2b. Udgiftsfordeling.

1. Principper for tilkøbsmuligheder.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at de økonomiske og 
organisatoriske forudsætninger for etablering af 
skattesamarbejdet godkendes,

og at medlemsantallet i et fælles skatteankenævn for 
Frederikssund, Slangerup og Ølstykke kommuner fastsættes 
til 9.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 6. august 2001:
Revideret bilag 2b (udgiftsfordeling) af juli 2001 blev omdelt 
til Økonomiudvalgets medlemmer.

Økonomiudvalget anbefaler borgmesterens indstilling.

Borgmesterens supplerende sagsfremstilling:
Ølstykke Kommune har i skrivelse af 22. august 2001 
meddelt, at kommunen ikke ønsker at tilslutte sig det 
fælleskommunale samarbejde på skatteområdet. Kommunen 
har dog samtidig meddelt, at man ønsker at deltage i et 
fælleskommunalt skatteankenævn og sekretariatsbetjening.
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Borgmesteren beder om bemyndigelse til, at der arbejdes 
videre med henblik på etablering af et skattesamarbejde 
mellem Frederikssund, Jægerspris og Slangerup kommuner 
og et fælles skatteankenævn mellem Frederikssund, 
Slangerup og Ølstykke kommuner.

Beslutninger: Byrådets møde den 4. september 2001:
Borgmesterens supplerende indstilling blev godkendt.

Sag nr. 132 Kolonihaver

Journal nr.: 01.02.00P16/1802 AAK

Sag fra: Plan og Miljøudvalgets møde den 9. august 2001, sag nr. 80.

Lovgrundlag: Lov om kolonihaver, lov nr. 476 af 7.juni 2001.

Sagsfremstilling: Ny lov om kolonihaver.

Alle kolonihaver bliver varige hvis ejeren ikke inden 
1 .november 2001 har meddelt Miljø- og energiministeriet, at 
kolonihaverne ikke skal være varige.

I Frederikssund kommune findes 4 kolonihaveområder. De 
tre ejes af Kommunen og det fjerde ejes af DSB.

De tre er:

Kolonihaven "Lærkehøjen" del af matr.nr. 11 A Ude Sundby, 
Skovvej 3, lokalplan 45 "fritidsområde ved 
Borgmestervænget".

Kolonihaven "Flobbydyr -  og havekolonien Grønli", del af 
matr.nr. 10 G Ude Sundby, Ågade 56, lokalplan 6 
"fritidsområde ved Grønligårds Grusgrav".

Kolonihaven "Bjerget" matr.nr. 17 CÆ Oppe Sundby, 
Bjergvejen 15, ingen lokalplan, beliggende i landzone.

Det fjerde er et areal, som ejes af DSB og udlejes til 
kommunen.

Det benævnes "Kolonihaverne ved Skelvej", er lejet af DSB 
ved lejekontrakt af 23. sept. 1955, hvor arealet er betegnet 
som haver.

Kommunen har tilladelse til fremleje.

For områder, der ejes af private (DSB er privat), skal ejeren 
meddele Miljø og Energi Ministeriet, hvis arealet ikke skal 
være varig .
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Teknisk Forvaltning vurderer, at der er behov for at 
opretholde alle kolonihaverne, og at der ikke er planmæssige 
interesser på tværs af kolonihavernes bevarelse.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Kopi af skrivelse af 20. juni 2001 fra Miljø & Energi 
Ministeriet.

Kopi af artikel fra Landsplannyt 35/01.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller at de 3 områder som ejes af 
kommunen vil være varige efter 1. nov.2001, samt at DSB 
tilskrives om, at Kommunen er interesseret i, at 
kolonihaverne ved Skelvej opretholdes som kolonihaver, og 
at Kommunen tilbyder fortsat at leje arealet.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 9. august 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 133 Evaluering af anderledes indskoling

Journal nr.: 17.02.07

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: Forvaltningen har i samarbejde med BUPL og PMF bedt et 
konsulentfirma om at evaluere den anderledes indskoling.

Rapporten beskriver evalueringen af første år med "En 
anderledes indskoling" på skolerne Falkenborgskolen, 
Marienlystskolen, Oppe Sundby Skole og Åbjergskolen.

I den foreliggende evaluering er der sat fokus på 
samarbejdet mellem lærere og pædagoger, og de erfaringer 
de to grupper har gjort sig i det første år af projektet.

Det fremgår af rapporten at man blandt medarbejderne 
oplever, at projektforløbet har været præget af manglende 
ressourcer primært i form af tid til samarbejde og 
planlægning. Det har været vanskeligt at finde tid til fælles 
planlægning af undervisningen, hvilket medfører at det er 
svært at samarbejde om noget der ikke er planlagt ordentligt.
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Samarbejdsproblemerne er ikke karakteriseret ved uvilje 
faggrupperne imellem. Både pædagoger og lærere giver 
udtryk for, at arbejdet er præget af megen vilje og 
entusiasme. Dog ønsker man mere uddannelse og 
supervision for at få værktøjer til at forbedre samarbejdet.

Rapporten giver en række anbefalinger på baggrund af den 
samlede evalueringsundersøgelse. Nogle af disse er 
konkrete og vil kunne anvendes allerede i det nye skoleår, 
mens andre er mere langsigtede og kræver en vis 
planlægning og organisering.

Det anbefales:

1.

At man arbejder på at klarlægge forudsætningerne for det 
pædagogiske samarbejde, f.eks. ved at der formuleres og 
arbejdes efter et eksplicit fælles værdigrundlag.

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

2.

At der arbejdes målrettet på en tydeliggørelse af roller og 
ansvarsområder. F.eks. ved at udarbejde klare skriftlige 
arbejdsbeskrivelser for såvel lærere som pædagoger i 
indskolingen.

Forvaltningen udarbejder i samarbejde med lederne tydelige 
retningslinier for de enkelte medarbejderes ansvarsområder.

3.

At der udarbejdes en strategi for, hvorledes man kan opnå 
en højere grad af sammenhæng og kontinuitet mellem skole 
og SFO; herunder en bedre udnyttelse af SFO’ens lokaler.

Der udarbejdes retningslinier for bedre udnyttelse af 
lokalerne således at der skabes en større sammenhæng 
mellem skole og SFO.

4.

At der afsættes ressourcer til aktiviteter, der kan fremme 
kommunikationen og samarbejdet (f.eks. uddannelsesdage, 
kurser i teambuilding og kollegial supervision).

Der er afsat kr. 65.000 på budgettet til pædagogisk 
udviklingsarbejde. Disse midler er fordelt til skolerne 
forholdsmæssigt.



Byrådet 4.september 2001 Side 18 af 38

Skolernes øvrige kursusmidler er disponeret i februar 2001 
for kommende skoleår.

Hvis der skal bruges yderligere ressourcer på kursus og 
uddannelse må midlerne tillægsbevilges.

Forvaltningen skønner at der vil være behov for kr. 350.000 
på baggrund af tidligere afholdte kurser på skolerne.

5.

At der afsættes ressourcer (tid og penge) til udvikling af 
fælles undervisningsaktiviteter; gerne med supervision der 
kan hjælpe processen i gang og holde den på rettet spor.

Se pkt. 4.

6 .

At man i højere grad tænker i brug af værksteds-, emne- eller 
projektorienteret undervisning.

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

7.

At projektbeskrivelserne justeres i forhold til de faktiske 
forhold og bruges som styringsredskab.

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

8 .

At der skemalægges mere tid til såvel forberedelse som 
fælles aktivitets-/ undervisningstid:

Flere timer til diskussion af indhold og pædagogik.

Flere overlappende timer, hvor man (lærer-pædagog) kan 
være sammen om børnene.

Skemalægning af yderligere 1 ugentlig time til samarbejde og 
planlægning vil betyde en merudgift på kr. 400.000.

Yderligere fælles undervisningstid kan etableres ved at 
ansætte lærere i alle timerne fra kl. 8 til kl. 13. Dette vil 
betyde en merudgift på kr. 1.540.000 svarende til 5,5 
fuldtidsstilling.

9.
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At pædagogerne inddrages i et personalefællesskab med 
lærerne, således at man som pædagog ikke oplever at stå 
uden kollegialt tilhørsforhold.

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

10.

At de pædagoger og lærere, der medvirker i den anderledes 
indskoling deltager på frivillig basis (evt. allerede i 
rekrutteringsfasen).

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

11.

At der sigtes mod at oprette fælles forberedelseslokale med 
plads til arbejdsmaterialer.

Ønske om forberedelseslokaler er tænkt indarbejdet på 
skolerne, men de fysiske rammer er ikke tilstrækkelige på 
alle skoler. Bygningen af Græse Bakkeby skolen giver 
måske muligheder når fordelingen af elever bliver 
anderledes.

12.

At der finder en klarere adskillelse sted af forskellige typer 
mødeaktiviteter og deres respektive formål, forf.eks.: 
Teammøder (især ønskes hjælp til at få mere struktur på 
disse og gøre dem mere effektive), spormøder, 
årgangsteam-møder, projektteam-møder og fællesmøder.

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

13.

At begge faggrupper begynder at "slagte nogle hellige 
køer" (som f.eks. rullende fredage, stringent overholdelse af 
læseplaner og frokostmøder i SFO’en).

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

14.

At man styrker samarbejdet mellem skole- og SFO-ledelse, 
f.eks. fælles møder og ved pædagogiske dage kun for skole- 
og SFO-ledere, således at projektets "kommandoveje" 
omkring indskolingen bliver ekspliciteret og synliggjort.
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Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

15.

At der foretages løbende systematisk evaluering af projektet.

Forvaltningen drøfter dette med skoleledere og SFO-ledere 
ved førstkommende skoleledermøde.

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Evalueringsrapporten er sendt til Børn- og Ungeudvalget 
inden sommerferien. Rapporten bedes medbragt.

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at tage 
stilling til rapportens anbefalinger samt til forvaltningens 
løsningsforslag.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001:
Børn- og Ungeudvalget indstiller følgende:

ad pkt. 3: Udvalget opfordrer skolebestyrelsen til at inddrage 
SFO-lederne i bestyrelsesarbejdet.

ad pkt. 4: Der søges en bevilling på kr. 350.000 under den 
forudsætning, at der inddrages erfaringer fra andre 
kommuners projekter.

ad pkt. 8: Der søges en bevilling på kr. 400.000 til 
samarbejde og planlægning.

Udvalget beder forvaltningen om at drøfte de øvrige punkter 
med skole- og SFO-lederne.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt 
hvorefter der meddeles en tillægsbevilling på 516.700 kr. i 
2001 (350.000 kr. til kursusudgifter samt 166.700 kr. til 
yderligere samarbejdstid) samt 400.000 kr. i 2002 og 
overslagsårene til yderligere samarbejdstid.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 134 Anlægsregnskab for Sivegadeprojektet

Journal nr.: 05.01.02G01/4080.

Sag fra: Teknisk Udvalg
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Lovgrundlag: Kasse- og regnskabsregulativet.

Sagsfremstilling: Sivegadeprojektet er nu afsluttet med følgende økonomiske
resultat:

Vej Forbrug Bevilling Afvigelser

Vand Kr. 9.907.166 Kr.
10.631.000

Kr. 723.834

Kloak Kr. 3.467.100
Kr. 3.615.980

Kr. 148.880

I alt Kr. Kr. —442.640
26.361.220 Kr.

25.918.580 Kr. 430.074
Kr.
39.735.486 Kr.

40.165.560

I forbruget på vej er indeholdt en forventet betaling fra NESA 
Varme på kr. 433.632. Regning er fremsendt og foreligger til 
betaling. Endvidere har NESA Varme tidligere bidraget med 
kr. 644.000 til belægningsarbejdet.

Der resterer endnu nogle udgifter og indtægter som ikke er 
afholdt. Det foreslås at anlægsregnskabet afsluttes, og at der 
ydes nye bevillinger til de resterende forventede udgifter og 
indtægter. Der forventes flg. udgifter og indtægter:

Udgifter:

Advokat, selvrisiko forsikring, etc.: Kr. 150.000 

Flytning af deponeret jord til Tippen: Kr. 75.000

Indtægter:

Betaling fra Tele Danmark Kr. 75.000 

Salg af granit: Kr. 150.000

Der skal derfor søges en bevilling på kr. 225.000 til 
forventede udgifter og en tilsvarende bevilling på kr. 225.000 
til forventede indtægter.

Bevilling:

Det kan endvidere oplyses at sagen vedr. krav fra Rambøll 
om betaling af ekstra honorar endnu ikke er afgjort. Rambøll 
har et samlet krav på ca. kr. 1.000.000. Såfremt afgørelsen 
går kommunen imod, vil der blive fremsendt en særlig 
bevillingsansøgning.

De givne bevillinger omfatter flg.:

Dato Vej Kloak Vand

30.06.1998 Kr. 170.000 Kr. 0 Kr. 0
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17.03.1999 Kr. Kr. Kr. 3.080.000
13.155.000 21.340.000

29.06.1999
Kr. - Kr. 4.578.580

Kr. 535.980

I alt 2.694.000
Kr.

Kr. 3.615.980

Kr.
10.631.000

25.918.580

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: -

Indstilling: Forvaltningen anbefaler at det overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet indstilles,

at anlægsregnskabet godkendes med et mindreforbrug på kr. 
723.834 (vej), et mindreforbrug på vand på kr. 148.880 
(vand) og et merforbrug på kr. 442.640 (kloak) reguleret over 
kassebeholdningen, og

at der ydes en anlægsbevilling på kr. 225.000 til udgifter, og 
en tilsvarende anlægsbevilling på kr. 225.000 til indtægter 
finansieret af kassebeholdningen til afholdelse af resterende 
udgifter og indtægter.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 6. august 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 135 Lærermangel på kommunens skoler

Journal nr.: 17.

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001

Lovgrundlag: Folkeskoleloven

Sagsfremstilling: På grund af mangel på uddannede lærere i kommunens 
skoler har det været nødvendigt at skolernes øvrige 
uddannede lærere i stigende tilfælde har læst overtimer.

Der er pr. 1. august 2001 ansat 7 ikke-seminarieuddannede 
lærere, og Oppe Sundby skole har 2 ubesatte lærerstillinger.
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Det vil ikke være fagligt forsvarligt at benytte ikke- 
seminarieuddannet personale i afgangsklasserne i 
eksamensfagene.

Når skolens øvrige lærere læser overtimer, skal disse timer 
udbetales med et tillæg på 50%. Forvaltningen har en 
lønsum på kr. 250.000 afsat til udbetaling af overtimer, men 
det vil i kommende skoleår ikke være tilstrækkeligt, hvis 
manglen på lærere forsætter.

Lønsummen til udbetaling af overtimer ønskes forøget med 
kr. 350.000.

Hvis lønsummen til udbetaling af overtimer ikke bruges 
lægges overskuddet i kassen

Bevilling: Tillægsbevilling på kr. 146.000 i 2001 og 350.000 i 2002 og 
overslagsårene.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
indstille til Økonomiudvalget at der tillægsbevilges kr. 
146.000 i 2001 og kr. 350.000 i 2002 og overslagsårene til 
udbetaling af overtimer i forbindelse med den stigende 
mangel på uddannede lærere.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001:
Indstillingen tiltrådt.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Grethe Olsen (F) tager forbehold.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 136 Revision af regulativ for erhvervsaffald

Journal nr.: 07.01.05P24/1606

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lov om miljøbeskyttelse nr. 698 af 22. september 1998 med 
senere ændringer Miljø- og energiministeriets 
bekendtgørelse nr. 1096 af 12. december 2000 om affald.

Sagsfremstilling: I sag nr. 129 vedtog Byrådet den 1. september 1998 
Regulativ for erhvervsaffald efter harmoniseret oplæg til 
standardregulativ fra AFAV.
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Efter anmodning fra interessentkommunerne har AFAV l/S 
fremsendt forslag til nyt standardregulativ for erhvervsaffald 
for Frederikssund kommune. Der er to formål med revisionen 
af regulativet.

Det primære er en ajourføring på grund af nye regler i 
affaldsbekendtgørelsen fra juli og december 2000. Desuden 
er der behov for yderligere harmonisering af bestemmelserne 
af hensyn til virksomheder, transportører og behandlere af 
affald samt for AFAV ved anvisning og håndtering af 
erhvervsaffald.

1 vedlagte notat er der redegjort for de vigtigste lovbaserede 
ændringer af regulativet, som vedrører:

• Flåndtering af imprægneret træ og PVC
• registrerings- og indberetningsforskrifter for 

affaldsbehandlingsanlæg og visse virksomhedstyper
• bortfald af pligt til at indsamle papir og pap og derfor 

overgang til anvisningsordning
• anvisning af kasserede motorkøretøjer
• anmeldelse og anvisning af forurenet jord
• mulighed for fritagelse fra indsamlingsordning ved 

dokumenteret eksport af affald til genanvendelse.

Der er allerede etableret indsamlings- og 
anvisningsordninger til opfyldelse af lovkravene for 
ovennævnte affaldstyper.

De øvrige foreslåede ændringer vedrører mængdegrænser 
for pligt til sortering i affaldstyper og valg af modtageanlæg. 
Der er fortsat mulighed for, at erhvervsdrivende, der har 
mindre mængder af flere forskellige typer affald, kan aflevere 
til Ørnesten Genbrugsplads.

Regulativet indeholder som noget nyt en opsummering af de 
vedtagne bemyndigelser fra Frederikssund Byråd til Teknisk 
Forvaltning og til AFAV.

Efter regulativets vedtagelse vil dette blive annonceret. 
Orientering til virksomhederne vil efter behov blive givet ved 
tilsyn o.lign.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: 1. Notat om ajourføring af Regulativ for erhvervsaffald.
2. Forslag til Regulativ for erhvervsaffald i Frederikssund 

kommune af 20. juli 2001.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller til Teknisk Udvalg, at forslag til 
Regulativ for erhvervsaffald i Frederikssund Kommune af 20.
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juli 2001 anbefales Byrådet til godkendelse.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 6. august 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Dann Eland deltog ikke i dette pkt's behandling.

Godkendt.

Sag nr. 137 Høring til Psykiatriplan 2001 - Frederiksborg amt

Journal nr.: 16.15.00 P17

Sag fra: Det Sociale Udvalg d. 12.03.01

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: Frederiksborg amts social- og psykiatriforvaltning har 
udsendt høringsforslag til psykiatriplan 2001 med høringsfrist 
5. september 2001.

Frederiksborg amt har udarbejdet en sammenhængende 
helhedsorienteret psykiatriplan. Planen skal favne 
sygehuspsykiatrien, distriktspsykiatrien og den amtslige 
socialpsykiatri og videreføre det konstruktive samspil med 
kommunerne om tilrettelæggelse af indsatsen overfor 
sindslidende.

Psykiatriplanen opererer med 5 hovedmålgrupper for den 
psykiatriske indsats:

1. børn og unge med psykiske vanskeligheder
2. voksne med sindslidelse, ofte med kroniske lidelser og 

med omfattende behov for social støtte
3. voksne sindslidende uden behov for social støtte
4. ældre mennesker med gerontopsykiatriske lidelser
5. personer lidende af demens

Amtets psykiatriplan bygger på et fælles værdigrundlag for 
den samlede indsats. Værdigrundlaget består af 
menneskesyn, fagligt værdigrundlag og kvaliteten i 
indsatsen. Amtet finder i planen det væsentligt, at den 
enkelte kommune og institution vurderer værdigrundlaget og 
reformulerer det så det passer til de lokale forhold.

Forvaltningen har udarbejdet forslag til høringssvar, hvoraf 
det fremgår, at man overordnet finder planen flot og 
sammenhængende, som lægger op til et tættere, 
helhedsorienteret og koordineret samarbejde i forhold til den 
enkelte sindslidende borger.
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Kommunen ønsker dog en yderligere drøftelse med amtet 
såfremt man beslutter at implementere en ordning med en 
gennemgående kontaktperson, idet det ikke af planen 
fremgår, hvorledes ordningen tænkes opbygget og 
finansieret.

Der påpeges endvidere vigtigheden af at kommunen 
medinddrages i forbindelse med udskrivningskonferencer, 
således at der kan laves en fælles plan for den enkelte 
sindslidende.

Endeligt ønskes en drøftelse, såfremt Frederiksborg amt 
ændrer i akuttjenesten/"Akutteamet", således at de opgaver 
som amtet finder har karakter af socialt arbejdet fremover 
skal delvis finansieres af kommunen.

Børnerådgivningens bemærkninger til psykiatriplanen er 
indarbejdet i høringssvaret.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Forslag til psykiatriplan 2001 samt 

forvaltningens forslag til høringssvar af 27. juli 2001.

Indstilling: Forvaltningen indstiller, at Det Sociale Udvalg overfor 
Byrådet anbefaler forslag til høringssvar godkendt.

Beslutninger: Det Sociale Udvalg den 6. august 2001:
Indstillingen godkendt. Sagen oversendes til 
viderebehandling i Økonomiudvalget.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Det Sociale Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Dann Eland deltog ikke i dette pkt's behandling.

Godkendt.

Sag nr. 138 Frederikssund/Hornsherred Turistbureau

Journal nr.: 24.05

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Frederikssund/Flornsherred Turistbureau's årsberetning 
2000.

Bevilling: Ingen.
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Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Årsberetning 2000.

Indstilling: Kultur- og Fritidsudvalget anbefaler at byrådet tager 
beretningen til efterretning.

Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 10. april 2001:
Taget til efterretning.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Taget til efterretning.

Sag nr. 139 Udvendig renovering af rådhuset

Journal nr.:

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: I lighed med en række af kommunens øvrige bygninger har 
der været foretaget en gennemgang af rådhusets 
bygningsmæssige tilstand.

Det er i denne forbindelse konstateret, at en del vindues- og 
dørpartier i bygning B, C og D (Socialforvaltningen og 
Gammelt Rådhus) er i en sådan stand, at det haster meget 
med en gennemgribende renovering, og at facade og sokkel 
på bygning D (Gammelt Rådhus) trænger til maling.

Det samme er tilfældet i såvel bygning F som G (hjørnet af 
Torvet og Østergade), hvor der tillige er konstateret en del 
pudsskader, som vil skulle udbedres inden vinteren.

En udbedring af de akutte skader er efter indhentede tilbud 
opgjort til 420.000 kr.

Der resterer imidlertid kun 250.000 kr. i rådhusets 
vedligeholdelses-budget for indeværende år, hvilket betyder, 
at der vil skulle meddeles en tillægsbevilling på 170.000 kr. til 
budget 2001, såfremt de akutte skader skal udbedres i år, 
hvilket meget anbefales.

Bevilling: Der ansøges om en tillægsbevilling på 170.000 kr. til 
dækning af nødvendige vedligeholdelsesarbejder på 
rådhuskomplekset, da der kun er et restbudget på 250.000 
kr. på rådhusets vedligeholdelses-budget.

Økonomi og personale- Ingen.
mæssige konsekvenser:

Bilag: Ingen.

Indstilling: Borgmesteren indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet



Byrådet 4.september 2001 Side 28 af 3 8

anbefaler, at der meddeles en tillægsbevilling på 170.000 kr. 
til rådhusets vedligeholdelsesbudget for 2001.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 140 Skolebuskørsel

Journal nr.: 17.21

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001

Lovgrundlag: Folkeskoleloven § 26

Sagsfremstilling: Kommunen er ifølge loven forpligtiget til at sørge for 
befordring mellem skole og hjem for elever der har længere 
skolevej end 2,5 km i bh.klasse til 3. klasse, 6 km på 4. til 6. 
klassetrin, 7 km på 7. til 9. klassetrin og 9 km på 10 
klassetrin.

Antallet af elever der transporteres med skolebus fra Græse 
Bakkeby er steget fra 178 til 227 dels på grund af et øget 
antal børnehaveklasseelever men også på grund af et øget 
antal tilflyttere.

Der er ikke i kontrakten med Sims Turistbiler taget højde for 
en så stor stigning i antallet af elever.

Sims Turistbiler har to forslag til løsning.

Den sene afgang fra St. Rørbæk flyttes til Græse Bakkeby. 
Det betyder at alle elever fra St. Rørbæk skal møde kl. 07.40 
på Åbjergskolen, hvilket medfører at der skal afsættes 
ressourcer til opsyn af eleverne. Dette kan etableres for kr. 
60.000. Dette forslag vil formentlig skabe en del utilfredshed 
fra forældrene i St. Rørbæk.

Sims indsætter en ekstra bus fra Græse Bakkeby. Dette 
medfører en ekstra udgift på kr. 450 pr. dag, svarende til en 
årlig udgift på kr. 37.500 i 2001, og 52.500 i 2002. Kontrakten 
med Sims udløber den 31. juli 2002 og kan forlænges til 
2003, hvor skolen i Græse Bakkeby er færdig. Når 
kontrakten forlænges skal der indarbejdes et større antal 
elever. Det er ikke muligt på nuværende tidspunkt at 
forudsige prisen på skolebuskørsel i skoleåret 2002/03.

Bevilling: Tillægsbevilling på kr. 37.500 i 2001 og kr. 52.500 i 2002 til 
en ekstra busafgang fra Græse Bakkeby.

Økonomi og personale-
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mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
indstille til Økonomiudvalget at der tillægsbevilges kr. 37.500 
i 2001 og kr. 52.500 i 2002 til en ekstra busafgang fra Græse 
Bakkeby.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001:
Indstillingen tiltrådt.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 141 Budgetopfølgning pr. 30. juni 2001

Journal nr.: 00.01009

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse i kasse- og 
regnskabsregulativet.

Sagsfremstilling: Budgetopfølgning pr. 30. juni 2001 for Børn- og 
Ungeudvalget (104).

Forvaltningen har på grundlag af forbruget pr. 30. juni 2001 
udarbejdet skemaer vedrørende budgetopfølgning pr. 30. 
juni 2001.

Der har i den forbindelse vist sig enkelte afvigelser, som 
udvalget bør tage stilling til.

Det skal bemærkes, at der er enkelte afvigelser på 
områderne, skatter, forsikringer, el og varme. Disse 
afvigelser vil senere blive gennemgået og berigtiget via en 
samlet bevillingssag for kommunens ejendomme.

Ligeledes vil opfølgning på lønområdet blive taget op som en 
samlet bevillingssag.

Nedenstående oversigt viser de forventede afvigelser på de 
enkelte områder:

Flovedområde Forventet afvigelse

(negativt beløb = besparelse/merindtægt)

10 432 Folkeskolen 176.610 kr.
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10 436 Børnerådgivningen 1.773.970 kr.

Afvigelser i alt 1.950.580 kr.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: Budgetopfølgningsskema af 18. juli 2001 på Børn- og 
Ungeudvalgets samlede område.

Sammenfatningsskema for Børn- og Ungeudvalgets område 
på grundlag af nedennævnte opfølgningsskemaer.

Budgetopfølgningsskema pr. 30. juni 2001 på 
folkeskoleområdet (104 32) med tilhørende noter.

Budgetopfølgningsskema pr. 30. juni 2001 på 
Børnerådgivningens område (104 36) med tilhørende noter.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at Børn- og Ungeudvalget overfor 
Økonomiudvalget anbefaler, at der gives de nødvendige 
tillægsbevillinger, i alt kr. 1.950.580 for hele området i 
henhold til de udarbejde skemaer.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 6. august 2001:
Indstillingen tiltrådt.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 142 Garanti til Frederikssund-Hallen

Journal nr.: 04.04.060.

Lovgrundlag: Indenrigsministeriets bekendtgørelse nr. 295 af 26. april 
2001.

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte den 3. april 2001, sag nr. 60, at der 
foretages en udskiftning af gulvene i Frederikssund-Hallens 
hal A og B.

Den samlede anlægssum for udskiftning af gulvene forventes 
at beløbe sig til 2,2 mio. kr., som finansieres dels ved 
anvendelse af en del af Frederikssund-Flallens formue dels 
ved lånoptagelse.

I forbindelse med lånoptagelsen til restfinansiering af de nye 
gulve indfries samtidigt et højt forrentet lån på 3,6 mio. kr. 
Det nye lån kommer til at lyde på 5,2 mio. kr., som således
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skal dække både restfinansiering af nye gulve og indfrielse af 
et bestående lån.

Byrådet meddelte på ovennævnte møde en nødvendig 
udvidelse af garantien på 800.000 kr. udover den bestående 
garanti på 4,4 mio. kr., således at den fremtidige garanti 
udgør 5,2 mio. kr.

Frederikssund-Hallen har yderligere et lån på 1,1 mio. kr., 
som ikke påtænkes indfriet på nuværende tidspunkt. Dette 
lån skal tillige kunne rummes inden for en kommunal garanti.

Det vil derfor være nødvendigt at meddele yderligere en 
garanti på 1,1 mio. kr. til videreførelse af det lån, som ikke 
skal indfries.

Bevilling: Ingen - men en kommunal garanti skal fragå kommunens 
låneramme.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller, at Økonomiudvalget overfor 
Byrådet anbefaler

1. at garantien til Frederikssund-Hallen forhøjes med 1,1 
mio. kr. til i alt 6,3 mio. kr., og

2. at der optages et 4 pot. obligationslån med en løbetid 
på 25 år i KommuneKredit på 5,2 mio. kr. til 
restfinansiering af nye gulve samt indfrielse af et 
bestående lån på 3,6 mio. kr.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 143 Folkeoplysningsudvalgets beretning - 2000

Journal nr.: 18.00.K07

Sag fra: Kultur- og Fritidsudvalget.

Lovgrundlag: Folkeoplysningsloven - folkeoplysningsudvalgets 
forretningsorden.

Sagsfremstilling: Beretning for folkeoplysningsudvalgets virksomhed i 2000. 

Folkeoplysningsudvalget den 20. juni 2001.

Godkendt.
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Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Folkeoplysningsudvalgets beretning af 13. juni 2001.

Indstilling: Forvaltningen indstiller, at udvalget over for 
Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at 
Folkeoplysningsudvalgets årsberetning tages til efterretning.

Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 7. august 2001:
Udvalget anbefaler, at Byrådet tager 
Folkeoplysningsudvalgets beretning til efterretning.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Kultur- og Fritidsudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Taget til efterretning.

Sag nr. 144 Kommuneplantillæg nr. 10 for Græse Bakkeby Nord

Journal nr.: 01.02.15P16 / 635 -  pf

Sag fra Plan- og miljøudvalget den 14. maj 2001, sag nr. 62.

Lovgrundlag: Planloven

Sagsfremstilling: Forslag til kommuneplantillæg nr. 10 har (sammen med 
forslag til forslag til lokalplan nr. 77) været fremlagt til 
offentlig høring fra den 27. februar til den 24. april 2001. 
Forslaget til kommuneplantillæg omfatter et nyt boligområde i 
Græse Bakkeby Nord, et område til offentlige formål 
(boldbaner og idrætsanlæg), et område til jordbrugsformål 
samt justering af visse områdegrænser. Tillægget muliggør 
endvidere en justering af grænserne mellem by- og landzone

Direktoratet for FødevareErhverv har gjort indsigelse mod, at 
landzoneareal overføres til byzone uden forudgående 
regionplanlægning (samt at visse arealer i landzone til 
jordbrugsmæssig udnyttelse er omfattet af lokalplanen).

FIUR, som er regionplanmyndighed, har derimod ikke fundet 
anledning til at gøre indsigelse mod kommuneplantillægget.

Forvaltningen har ført afklarende forhandlinger med 
Direktoratet for FødevareErhverv / HUR, og Direktoratet har 
med brev af 10. juli 2001 meddelt Kommunen, at Direktoratet 
er indstillet på at acceptere de foretagne justeringer, da 
arealregnskabet indeholder et nogenlunde uændret forhold 
mellem land- og byzone.
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Amtet har møde den 12. juni 2001 principgodkendt at 
stamvejen i den nye bydel kan tilsluttes Frederikssundsvej.

Herefter er der ikke konstateret indsigelser imod forslaget til 
Kommuneplantillæg nr. 10.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: Kopi af debatindlæg vedrørende forslag
til Kommuneplan 10 / Lokalplan nr. 77 er tidligere udsendt.

Kopi af brev af 10. juli 2001 fra Direktoratet for 
FødevareErhverv.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Plan- og Miljøudvalget 
anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at tillæg nr. 10 til 
Kommuneplan 1997 vedtages og offentliggøres efter 
reglerne herom.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 20. august 2001:
Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.

Sag nr. 145 Lokalplan nr. 77, Boligområde i Græse Bakkeby Nord

Journal nr.: 01.02.05.P16/200 -  pf

Sag fra Plan- og miljøudvalget den 14. maj 2001, sag nr. 62. 

Plan- og miljøudvalget den 20. august 2001, sag nr. 91

Lovgrundlag: Planloven

Sagsfremstilling: Forslag til Lokalplan nr. 77 har (sammen med forslag til 
kommuneplantillæg nr. 10) været fremlagt til offentlig høring 
fra den 27. februar til den 24. april 2001. Lokalplanforslaget 
omfatter et nyt boligområde i Græse Bakkeby Nord.

I høringsperioden er indkommet en række indsigelser, 
ændringsforslag og bemærkninger som tidligere er udsendt i 
kopi.

Teknisk Forvaltning har udarbejdet en hvidbog, hvor samtlige 
debatindlæg er refereret, der er tilføjet bemærkninger til de 
enkelte indlæg, og der er udarbejdet en indstilling til 
ændringer af lokalplanforslaget.
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Bemærkningerne og indstillingerne er udarbejdet blandt 
andet på baggrund afførte forhandlinger med flere af 
debattørerne.

De foreslåede ændringer er følgende:

1. Randbebyggelsen mod nordøst trækkes lidt tilbage i 
forhold til skrænten, og dens maxhøjde nedsættes fra 9 
m til 81/4m.

2. De to villabebyggelser mod øst deles til tre områder.
3. Afgrænsningen af de nye vestlige villaområder justeres, 

så der bliver flere villagrunde øst for den nye sti, mens 
der fjernes to koteletgrunde med adgang fra Græse 
Strandvej.

4. Villaen Lille Sejrsten tillades nedrevet, og antallet af 
byggeretter udvides fra tre til fire, samtidig med at den 
angivne byggelinie rettes ud, så den bliver mere 
parallel med Græse Strandvej i denne nordlige del af 
Strandvejsudstykningen.

5. Lokalplanen rummer efter ovennævnte ændringer 
mulighed for 160 nye boliger mod oprindeligt 150.

6. Byggefeltet til klubhus ved idrætspladsen flyttes 
nærmere skolen til en placering mellem de to 
boldbaner. Adgangsvejen forbliver uændret, men der 
etableres sti direkte mellem skole og klubhus.

7. Skolestien forbi boldbanerne flyttes mod vest og bliver 
sammenfaldende med en del af naturstien rundt om 
bydelen.

8. Stien langs den vestlige bakkekam gøres til skolesti, og 
stiudlægget udvides til 6 m. Stiens forløb følger 
terrænet bedre, og der skæres et lille hjørne af Græse 
Strandvej nr. 26.

9. Stamvejens tilslutning til Frederikssundsvej flyttes en 
smule mod syd, hvor terrænet er mere i niveau.

10. Der indføres en ny nummerering af delområderne, der 
er mere "læsevenlig" og logisk i forhold til de 
bebyggelsesregulerende bestemmelser og til den 
forventede rækkefølge på udbygning af området.

11. Jordbrugsområdet L1, der er sammenfaldende med 
kommuneplantillæggets område L3.1 udtages af 
lokalplan 77 (men rammeområdet er bevaret i 
kommuneplantillæg nr. 10).

12. I redegørelsesdelen til lokalplanen tilføjes oplysninger 
om de nødvendige ændringer af landbrugspligt for de 
forskellige jordstykker, og illustrationerne vedrørende 
forventet udformning af sti- og vejkryds tilføjes.

De foreslåede ændringer udløser efter forvaltningens skøn 
ikke krav om fornyet offentlig fremlæggelse af 
lokalplanforslaget.

Bevilling:

Økonomi og personale-
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mæssige konsekvenser:

Bilag: Hvidbog til Lokalplan nr. 77 

Revideret lokalplan nr. 77 eftersendes.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Plan- og Miljøudvalget 
anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at Lokalplan nr. 
77 vedtages med de i hvidbogen anbefalede ændringer.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 20. august 2001:
Hvidbogen anbefales godkendt og lokalplan nr. 77 anbefales 
vedtaget med de i hvidbogen anbefalede ændringer.

Der tilføjes et § 8, stk. 8 om materialer for tagflader på 
carporte og udhuse.

Bente Nielsen og Mogens Andersen ønsker tilføjet til § 8, stk. 
6 mulighed for gule og sorte tagtegl.

Mogens Andersen kan ikke støtte, at Sigerslevvestervejs 
tilslutning til Frederikssundsvej fra vest lukkes.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Bilag: Teknisk Forvaltnings supplerende bemærkninger:

Hvidbog til Lokalplan nr. 77 og revideret lokalplan nr. 77 er 
tidligere udsendt.

Ny udgave af de to dokumenter vedlægges denne 
dagsorden
De væsentligste ændringer heri -  som følge af plan- og 
miljøudvalgets behandling -  er følgende:

Hvidbogen:
tilføjelser vedrørende punkt 17.2 og 17.12.

Lokalplan 11:
tilføjelse til § 3 stk. 2, 3 og 5 vedrørende arealanvendelse 
tilføjelse til §5 stk. 6 vedrørende parkering af lastbiler med 
videre
tilføjelse som § 8 stk. 7 vedrørende carportes tagflader 

oprindelig §8 stk. 7 er flyttet til ny § 8 stk. 8 

tilføjelse til kort 2: byggelinie langs stamvej A1 -  A3. 

endelig er ny udgave af kort 5 tilføjet lokalplanen.

Beslutninger: Byrådets møde den 4. september 2001:
Mogens Andersen stillede følgende procedureforslag:

Sagen sendes tilbage til Plan- og Miljøudvalget til belysning
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af spørgsmålet om behovet for lukning af Sigerslevvestervej.

For forslaget stemte 2 medlemmer, Mogens Andersen (A) og 
Morten Andersen (A).

Imod forslaget stemte 12 medlemmer, Knud B.
Christoffersen (A), Kurt Jensen (A), Birgit Madsen (A), Finn 
Vester (A), Ove Scheel (A), Dann Eland (A), Grethe Olsen 
(F), Ole Søegaard (V), Bente Nielsen (V), Tony R. D. 
Frederiksen (V), Lis Olsen (V) og Jytte Holm-Pedersen (C).

1 medlem Kurt Mikkelsen (C) undlod at stemme.

Forslaget er herefter forkastet.

Mogens Andersen stillede herefter følgende ændringsforslag 
til lokalplan 77:

at Sigerslevvestervejs tilslutning til Frederikssundsvej åbnes.

2 medlemmer, Mogens Andersen (A) og Morten Andersen 
(A) stemte for forslaget.

11 medlemmer Knud B. Christoffersen (A), Kurt Jensen (A), 
Birgit Madsen (A), Finn Vester (A), Ove Scheel (A), Dann 
Eland (A), Grethe Olsen (F), Ole Søegaard (V), Bente 
Nielsen (V), Lis Olsen (V), Jytte Holm-Pedersen (C) stemte 
imod.

2 medlemmer Tony R. D. Frederiksen (V) og Kurt Mikkelsen 
(C) undlod at stemme.

Ændringsforslaget er herefter forkastet.

Bente Nielsen (V) stillede følgende ændringsforslag til 
lokalplan 77:

at der i §8, stk. 6 tilføjes "Mulighed for gule og sorte tagtegl".

Forforslaget stemte 8 medlemmer2 (C), 4 (V), Dann Eland 
(A) og Mogens Andersen (A).

Imod forslaget stemte 7 medlemmer Knud B. Christoffersen 
(A), Kurt Jensen (A), Birgit Madsen (A), Finn Vester (A), 
Morten Andersen (A), Ove Scheel (A) og Grethe Olsen (F).

Ændringsforslaget er herefter godkendt.

Byrådet godkendte herefter Plan- og Miljøudvalgets og 
Økonomiudvalgets indstillinger.
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Sag nr. 146 1. behandling af budgetforslag 2002 med overslag 2003- 
2005

Journal nr.:

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse.

Sagsfremstilling: I henhold til den godkendte tidsplan for budgetlægningen 
skal Økonomiudvalget foretage 1. behandling af 
budgetforslag 2002 med tilhørende overslag den 20. august 
2001.

Budgetforslaget er for driftsbudgettets vedkommende 
baseret på det oprindeligt fremskrevne basisbudget justeret 
med virkningen af byrådsbeslutninger og Økonomiudvalgets 
korrektioner af budgetrammerne. Derudover er der foretaget 
korrektion for de uundgåelige udgiftsstigninger, der var 
enighed om at indarbejde på økonomiseminaret den 14. 
august.

Anlægsbudgettet er baseret på den tilrettede 
investeringsoversigt, som Byrådet den 12. juni godkendte 
som grundlag for det videre budgetarbejde korrigeret med de 
projekter, der var enighed om at indarbejde på 
økonomiseminaret den 14. august.

For så vidt angår finansieringssiden er der for 
skatteindtægternes vedkommende forudsat anvendt det 
statsgaranterede udskrivningsgrundlag for indkomstskat på 
2.226.837.000 kr. og det statsgaranterede provenu for 
ejendomsværdiskat på 30.043.000 kr. i 2002. Størrelsen af 
udligning og tilskud er beregnet under disse forudsætninger.

For kirkeskattens vedkommende udgør det statsgaranterede 
udskrivningsgrundlag 1.912.930.000 kr. i 2002.

Der er forudsat uændret udskrivningsprocent for person- og 
kirkeskat og uændret grundskyldpromille i forhold til 2001. 
Desuden er forudsat uændrede promiller for dækningsafgift.

Der er indarbejdet fuld låntagning i henhold til 
Indenrigsministeriets lånebekendtgørelse og 50 pot. 
lånefinansiering for så vidt angår nyt byggeri og renovering af 
bestående bygninger på folkeskoleområdet jfr. 
økonomiaftalen af 15. juni 2001. For så vidt angår 
låneafviklingen er der forudsat en afdragstid på 10 år for lån 
optaget til finansiering af de brugerfinansierede udgifter og 
en afdragstid på 25 år for lån vedrørende køb afjord og 
bygninger, DSB’s 2. spor og byggeri og bygningsrenovering 
på folkeskoleområdet.

Under disse forudsætninger er resultatet af det 
skattefinansierede område opgjort til et underskud på 11,2 
mio. kr. i 2002, et overskud på henholdsvis 0,7 og 1,3 mio.
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kr. i 2003 og 2004 og et underskud på 4,7 mio. kr. i 2005.

Spillerumsopgørelsen udviser overskud i alle fire år på 
henholdsvis 2,3 mio. kr., 8,0 mio. kr., 5,7 mio. kr. og 6,1 mio. 
kr.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Supperende materiale indeholdende revideret 
spillerumsopgørelse, investeringsoversigt samt ny beregning 
af det skattefinansierede område vedlægges.

Materialesamlingen fra økonomiseminaret den 14. august 
bedes medbragt.

Indstilling: Økonomisk Afdeling anbefaler, at budgetforslaget 
fremsendes til Byrådet med indstilling om, at forslaget 
oversendes til 2. behandling.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. september 2001:
Godkendt.


